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ســرویس سیاســی  - عضو 
کمیســیون امنیت ملی مجلس گفت: 
باید بخشی از قوانین که کاربردی ندارند 
را به روز رســانی کنیم، نه اینکه قانون 
جدید تصویب کنیم. اولویت مجلس 
دوازدهــم باید به روز رســانی قوانین 

موجود باشد.
حســن همتی عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی و عضو 
کمیســیون تلفیق برنامه هفتم مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: رأی هایی 
که در مجلس دادم را با مطالعه و تحقیق دادم؛ اگر به گذشته بازگردم بازهم همین 

رأی ها را خواهم دادم.
وی در پاسخ به اظهارات کارشناس مجری برنامه مبنی بر اینکه به نظر می رسد 
مجلس یازدهم در پیام نوروزی مقام معظم رهبری مورد نقد قرار گرفته است دیدگاه 
شما در این خصوص چیست و مجلس تا چه میزان در مشکلات اقتصادی کشور 
سهیم بوده است، گفت: هر نهاد، سازمان و دولتی نقاط قوت و ضعف دارد. مقام 
معظم رهبری در سال های قبل مجلس یازدهم را مجلس جوان، باسواد و انقلابی 
نامیدند؛ این لقب ها را تاکنون برای مجلس دیگری به کار نبردند. معتقدم فرمایشات 
مقــام معظم رهبری درباره نمایندگان مجلس یازدهم کاملًا دقیق اســت ولی در 

جریان های کلان کشور مجلس به تنهایی تصمیم گیر نیست.
نماینده مردم شــریف شهرستان های شاهین دژ و تکاب اذعان کرد: مجلس 
یازدهم در برنامه پنج ساله هفتم در خصوص افزایش حقوق بازنشستگان در برابر 

دولت پافشاری کرد و افزایش حقوق بازنشستگان را تصویب کرد.
عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم مجلس یادآور شد: متأسفانه در مجلس رود 
نظارت بر اجرای قانون دچار اشــکال است. مجلس می تواند در صورت مشاهده 
عدم اجرای قانون طرح ســوال و تذکر دادن اســت و راه دیگری ندارد این ابزارها 

کافی نیست.
همتی در ادامه افزود: بخشــی از این مشــکل به مجلس باز می گردد، وقتی 
روند اعلام وصول رسمی قوانین در مجلس طولانی می شود عده ای از نمایندگان 
امضای خود را پس می گیرند. اگر نمایندگان با اعتقاد رأی می دهند نباید امضا خود 

را پس بگیرند.
وی بیان کرد: مشکل ما اجرای قانون است نه نبود قانون. باید بخشی از قوانین 
که امروز کاربردی ندارند را به روز رسانی کنیم نه اینکه قانون جدید تصویب کنیم. 

اولویت مجلس دوازدهم باید به روز رسانی قوانین موجود باشد.
همتی در پایان تاکید کرد: یکی از مشکلات ما در مجلس این است که قوانین 
جدید را جزایی می کنیم و برای آن حبس و جزای نقدی تعیین می کنیم. باید راه های 

فساد را ببندیم.

رئیســی پیش از آنکه رئیس جمهور شــود، دستور می داد و مشکلات حل 
می شــد. مثلا مشــکل یک پرونده قضایی یا یک زندانی و یا مسئله روزمره ای در 
آســتان قدس. در دولت اما مســائل اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی با دستور حل 
نمی شوند که اگر اینگونه بود الان رئیسی مدال بهترین رئیس جمهور تاریخ ایران 

را به گردن انداخته بود.
نمی دانم قیمت الان سکه که من در حال نوشتن این یادداشت هستم با قیمتی 
که شما وقتی این نوشتار را می خوانید، چند است، پس بهتر است به قیمت اشاره 
نکنم تا در روایت دقیق قیمت دچار اشتباه نشوم. اما این را می دانم که تقریبا قیمت 
سکه نسبت به روزهایی که رئیسی رئیس دستگاه قضا بود و از سکه 17 میلیونی 

زمان روحانی انتقاد می کرد، سه برابر شده است.
آن روزها رئیس وقت قوه قضاییه، نگران زندگی جوانان بود و حالا که رئیس 
جمهور است، حرفی نمی زند و گویی همان جوان ها دیگر برایش اهمیت ندارد. 
شاید هم به این نتیجه رسیده است که حق با روحانی بود و اداره دولت به آن آسانی ها 

نیست که فکرش را می کرد.
نه تنها رئیسی بلکه همکاران او هم همین فکر را می کردند. خاندوزی که حالا 
وزیر اقتصاد است، گفته بود:»دولت بعد در سال 1۴۰1 هیچکاری هم که نکند، 1۰ 
تا 1۵ درصد تورم کم خواهد شد. این را می گویم که دولت بعد هر کس آمد، این 

را به نام خودش نکند!«
امیر حسین قاضی زاده هاشمی که معاون رئیسی است، در زمان انتخابات گفته 
بود می شود در عرض سه روز مشکل بورس را حل کرد. اگر شما این سه روز را 

دیدید، ما هم دیدیم.
رئیســی پیش از آنکه رئیس جمهور شــود، دستور می داد و مشکلات حل 
می شــد. مثلا مشــکل یک پرونده قضایی یا یک زندانی و یا مسئله روزمره ای در 
آســتان قدس. در دولت اما مســائل اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی با دستور حل 
نمی شوند که اگر اینگونه بود الان رئیسی مدال بهترین رئیس جمهور تاریخ ایران 

را به گردن انداخته بود.
البته رئیســی برخلاف روحانی یک شــانس بزرگ دارد و آنهم این است که 
تریبون های رسمی کشور، حامی او هستند و به جای گلایه، لب به تمجید یا بهتر 
بگویم ماست مالی کردن وضع موجود می پردازند. تازه به این نکته توجه کنید که 
رئیسی نه با کرونا و بحران اقتصادی وابسته به آن سروکار دارد و نه فعلا با پدیده ای 
به نام ترامپ. البته آنگونه که از شواهد پیداست سال آخر دولت رئیسی با سال اول 
دولت تازه ترامپ هم زمان خواهد بود. از همین الان بازار منتظر شــوک منفی این 

رویداد هست.
همه روســای جمهور ایران در دولت دوم خود با تورم و گرانی روبرو بودند 
البته این معنا چندان شامل حال دولت دوم خاتمی نمی شود و او موفق شد دولت 
به ســامانی را تحویل محمود احمدی نژاد بدهد. رئیسی اما از همان روزهای اول 

رکوردهای منفی را به نام خود ثبت کرد که در طول تاریخ ایران بی سابقه است.
کم تجربگی، شعارزدگی و عدم شناخت درست از جامعه سه مشکل بزرگ 
رئیســی در اداره دولت اســت. ببیند که آش عملکرد دولت چقدر شور است که 
رسانه های اصول گرا برای تبلیغ رئیسی در بین مردم، دستور او برای برداشتن پشتی 
در یک مهمان افطار را برجسته می کنند و این درحالی است که مردم دوست دارند 

رئیس جمهور را با کاهش تورم  و گرانی بشناسند نه برداشتن پشتی!

ســرویس سیاســی  - رییس 
کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی با اشــاره به اینکه نرخ ارز 
حتماً قابل کاهش است، گفت: باید با 
قید فوریت نسبت به تشکیل جلسه ای 
در مجلس درباره مسایل ارزی اقدام 

شود.
پورابراهیمــی«  »محمدرضــا 
رییس کمیســیون اقتصادی مجلس 
شــورای اســلامی در جلسه مجلس 
شــورای اسلامی در تذکری شفاهی، 

گفت: در دی ماه سال گذشته در صحن مجلس گزارشی از کمیسیون اقتصادی 
درباره سیاست های ارزی مطرح و قرایت شد.

وی افزود: در جلســه غیر علنی مجلس شــورای اسلامی در دی ماه سال 
پیش، صحبت هایی مطرح و پیش بینی کردیم که اگر سیاست هایی که از سوی 
بانک مرکزی اتخاذ شــده است اســتمرار پیدا کند، حتماً اتفاقاتی می افتد که 

امروز مشاهده می کنیم.
پورابراهیمــی گفت: تمــام این موارد در گزارش کمیســیون اقتصادی 
مجلــس آمده بود اما برخی در فضای رســانه ای علیه کمیســیون اقتصادی 
مجلــس مطالبی مطرح کردنــد مبنی بر اینکه حتماً آقایــان به دنبال افزایش 
 نرخ ارز هســتند، در حالی که ما اعتقادی به این موضوع نداشــتیم و امروز هم 

نداریم.
رییس کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی اظهار کرد: تجربه 
دولت های قبــل در حوزه های سیاســت های ارزی و موضوعات مربوط به 
مباحث سند تحول دولت مردمی و تجربه سنوات قبل نشان می داد که اگر این 
سیاست ها استمرار پیدا کند، وضعیت ما درباره ارز دچار مشکل خواهد شد.
پورابراهیمی تاکید کرد: ما در آن جلســه گفتیم که تراز تجاری غیر نفتی 
برای اولین بار در سال 1۴۰۲، 17 میلیون دلار منفی و صادرات کشور متوقف 
شــده اســت و حجم عظیمی از واردات به دلیل مابه التفاوت نرخ ارز ایجاد 

شده است.
رییس کمیســیون اقتصادی ادامه داد: الان دو نرخ ارز ترجیحی داریم که 
یک مورد ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان و دیگری نرخ ارز ترجیحی مرکز مبادله است 
که تفاوت قیمت ارز مرکز مبادله با بازار غیررسمی در حال رسیدن به حدود 
۵۰ درصد اســت و این حتماً به صلاح کشــور نیست. دولت می توانست این 
شــرایط را اصلاح کند تا نرخ هایی را که امروز آثار تورمی آن ها پدر مردم را 

درآورده است، در کشور نداشته باشیم.
وی تاکید کرد: معتقدیم که نرخ ارز حتماً قابل کاهش اســت. البته باید با 
قید فوریت نســبت به تشکیل جلسه ای در مجلس در خصوص مسایل ارزی 
با حضور رییس جمهور، رییس کل بانک مرکزی و وزیر اقتصاد اقدام شود.

سرویس سیاســی  - نماینــده 
بوئین زهرا در مجلس شورای اسلامی 
تقویــت زیرســاخت ها و اعطــای 
تســهیلات ارزان قیمت و فعال کردن 
اقتصاد روستایی و مشاغل خانگی را 
از جملــه راهکارهــای جهش تولید 
در روســتاها و مقابله بــا مهاجرت 

روستاییان برشمرد.
دربــاره   ، عباســپور  روح الله 
راهکارهــای توســعه روســتاها و 
حمایت از تولید روســتایی در سال 

»جهش تولید با مشــارکت مردم« اظهار کرد: اگر به دنبال توســعه روســتاها 
و جلوگیری از مهاجرت روســتاییان هســتیم باید اقتصاد روستایی و مشاغل 
خانگی در روستاها فعال شوند که این منوط به اعطای تسهیلات ارزان قیمت 

در حوزه هایی مثل مشاغل خانگی در روستاها است. 
منتخب مجلس دوازدهم با تاکید بر لزوم فعال شدن صندوق کارآفرینی 
اظهار کرد: باید تسهیلات ارزان قیمت به مردم در روستاها داده شود تا بتوانند 
کســب و کار خود را فعال کرده و امکان گذران زندگی در روســتاها را داشته 

باشند. 
عباســپور تکمیل زیرســاخت ها را مولفه مهم دیگــری در جلوگیری 
از مهاجرت روســتایی ها برشــمرد و گفت: با وجود این کــه نظام خدمات 
خوبی را به مردم در حوزه راه روســتایی و بهســازی راه ها داده اســت، اما 
لازم اســت در ســایر حوزه هــای زیرســاختی همچون تامین آب شــرب 
 و آب کشــاورزی اقدامــات لازم صــورت گیــرد و دولــت هــم تامیــن 

منابع کند. 
نماینــده بوئین زهرا در مجلس توضیــح داد: راه اندازی لوله های انتقال 
آب مزارع و آبیاری تحت فشــار و مکانیزه کردن کشــاورزی در روستاها از 
 دیگر اقداماتی اســت که باید برای جلوگیری از مهاجرت روســتایی ها انجام 

شود.

سرویس سیاســی  - نماینــده 
مــردم بروجرد در مجلس شــورای 
اســلامی، خواســتار رفع مشکلات 

مربوط به پرداخت وام ازدواج شد.
»عبــاس گودرزی« در جلســه 
علنی مجلس شــورای اسلامی طی 
تذکر شــفاهی اظهار کرد: متاســفانه 
گرانی ها بسیار شدید شده و افزایش 
قیمت ارز و مسکن وضعیت معیشتی 

مردم را دچار مشکل کرده است.
وی بیان کرد: مجلس باید حتما 

این موضوع را پیگیری کند و دولت باید پاســخگو باشد که چرا وضعیت ارز 
این گونه شده و شاهد رهاشدگی بازار هستیم.

نماینــده مــردم بروجــرد در مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: 
وام ازدواج تــا پایــان ســال 1۴۰۲ هنــوز پرداخت و تعیین تکلیف نشــده 
 و بایــد مشــکلات مربــوط به پرداخــت وام ازدواج هر چــه زودتر مرتفع 

شود.

همتی عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس مطرح کرد:

مشکل ما اجرای قوانین است 
نه نبود قانون

برای دولت رئیسی »عشق آسان 
نمود اول، ولی افتاد مشکل ها«

پورابراهیمی در صحن مجلس:

نرخ ارز قابل کاهش است؛ مجلس 
باید با قید فوریت جلسه بگذارد

عباسپور:

فعال شدن اقتصاد روستایی و 
مشاغل خانگی راهکاری برای مقابله 

با مهاجرت روستاییان است

گودرزی در تذکر شفاهی:

مشکلات مربوط به پرداخت وام 
ازدواج زودتر حل شود

عارف فعال سیاسی اصلاح طلب :

حکومت کردن بر ۸۰ میلیون نفر با اداره خانه، 
دهکده و روستا فرق می کند

سرویس سیاســی - محمدرضا عارف درباره 
این که مجلس دوازدهم را چگونه ارزیابی می کنید و 
آیا این مجلس می تواند رافع مشکلات کشور باشد، 
گفت: پیش بینی به نظرم سخت تر از مجلس یازدهم 
بود، زیرا متاســفانه روند مجلس یازدهم به گونه ای 
پیش رفت که مشــخص بود یک مجلس کارآمدی 
نخواهد بود و یا دغدغه اصلی اش مسائل و مشکلات 

کشور نخواهد بود.
در این فضا نمی شود کار سیاسی کرد

رئیــس بنیاد امید ایرانیان خاطرنشــان کرد: در 
انتخابات اخیر علیرغم حذف بعضی از نیروهایی که 
به نظر ما شــرایط لازم و کافی را برای عضویت طبق 
قانون داشــتند فضا به سمتی رفت که انگیزه حتی در 
تشکل های سیاسی یا بهتر بگوییم تشکل های سیاسی 
که فعلا درون حاکمیت و دولت نیستند، خیلی کم شد 
و خود این کم کم زمینه و زمزمه عدم مشارکت جدی 

مردم را فراهم آورد. 
وی یادآور شــد: البته باید از شــورای نگهبان 
تشکر کنم که در مرحله آخر یک تعدادی از نخبگان 
را بازگرداند، اما این نخبگانی که بازگشــتند فرصتی 
نداشــتند، بعد هم تضمینی نبود در مورد این نخبه ای 
که شورای نگهبان تائید ش کرده فردا دوباره نگویند 
اشــتباه شــده و بازگردد. در این فضا نمی شود کار 

سیاسی کرد. 
عارف با بیان این که کار سیاســی زمان، حوصله 
و برنامه می خواهد، عنوان کرد: اگر این اتفاقات حتی 
یــک ماه قبل  از انتخابات رخ نمی داد من خوشــبین 
بودم مجلس دوازدهم بهتر از مجلس یازدهم باشد به 
خصوص که نیروهای کارشناس و زبده و برجسته ای 
در شهرستان های مختلف کاندیدا شدند اما در مورد 
این که آیا شرایط و بستر لازم برای این ها فراهم شد یا 
نه من شک دارم. برای همین هم نگران هستیم مجلس 

دوازدهم کارآیی لازم را نداشته باشد. 

حکومت کردن بر ۸۰ میلیون نفر با اداره 
خانه، دهکده و روستا فرق می کند

وی در پاسخ به این که با توجه به اینکه ۴ سال از 
مجلس دور بوده نقطه ضعف های اداره کشور را چه 
می داند، بیان کرد: بخشی از مشکل اصلی اداره کشور 
در مجلس اســت، در حقیقت بحث کلی که من هم 
در بیانیه های اخیر گفتم، حکمرانی اســت، ما بحث 
جــدی حکمرانی را داریم که باید بپذیریم حکومت 
کردن بر بالای ۸۰ میلیون نفر با امکانات و توانایی که 
هســت با اداره خانه، دهکده و روستا فرق می کند و 
سازوکاری لازم دارد، این سازوکار هم بخشی درونی 

و بخشی بیرونی است.

احســاس می کنیــم وظیفه شــخصی 
حکومت بردن تک تک مردم به بهشت است

عارف افزود: متاســفانه ما به دلایلی که بیشــتر 
جنبه شعاری دارد و در چند سال اخیر هم این حالت 
شعاری بیشتر شده است خودمان را قیم عالم می دانیم، 
بعــد هم که از عالم به داخل کشــور می آییم خود را 
همــه کاره مردم می دانیم؛ احســاس می کنیم وظیفه 
شــخصی حکومت بردن تک تک مردم به بهشت و 
حل مشکلات شــان است در نتیجه نه تنها آن مسیر 
مخدوش می شــود که در حل مشــکلات اولیه هم 
گرفتاری پیدا می کنیم، احساس می کنم فضای کشور 

به سمتی است این مسئله قابل جمع کردن باشد.

سرویس سیاســی - دو نفر از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
تذکرهایی جداگانه خواستار برگزاری 
جلسه ای مشترک میان مجلس و دولت 

درباره وضعیت بازار ارز شدند.
در جلســه روز یکشــنبه 1۹ 
فروردین 1۴۰۳ صحن مجلس شورای 
اسلامی تعدادی از نمایندگان مجلس 
در تذکرهایــی جداگانه خواســتار 
برگزاری جلســه ای مشــترک میان 
مجلس و دولت درباره وضعیت بازار 

ارز شدند.
حبیب الله دهمرده نماینده مردم 
زابل و زهــک در مجلس در تذکری 
با بیان اینکــه گرانی ها واقعاً با روح و 
روان مردم بــازی می کند، تاکید کرد: 
ضــرورت دارد کــه در موضوع ارز 

جلسه ای اضطراری گذاشته شود.
همچنین علیرضا سلیمی نماینده 
مردم محلات در مجلس نیز در تذکری 
گفت: وضعیت گرانی ارز و ســکه به 
نحوی اســت که نیاز است جلسه ای 

ضــروری در این بخــش با حضور 
وزیر اقتصاد و امــور دارایی و رئیس 
کل بانک مرکزی در مجلس شــورای 

اسلامی برگزار شود.
وی اظهــار کرد: وضعیت گرانی 

ارز و ســکه به نحوی اســت که همه 
مردم در ایــن بخش دغدغه مند بوده 
و در ابتدای ســال جدید این وضعیت 
غیرقابل دفاع اســت. امیدواریم این 
مسائل به نحوی مدیریت شود و آقایان 
با حضور در مجلس شورای اسلامی 
و توضیحاتی که ارائه می دهند دلایل 
خود را در زمینه گرانی دلار و ســکه 
مطرح و برنامه خود را برای مدیریت 
آن ارائه دهند. پیش از این دو نماینده، 
حســینعلی حاجی دلیگانی نماینده 
شاهین شــهر نیز خواستار برگزاری 
جلسه ای در مجلس درباره وضعیت 
بازار  ارز، طلا و سکه شد که محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس در پاســخ به او 
تاکید کرد: حتماً این جلسه را با حضور 
مسئولان مربوطه برگزار خواهیم کرد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: باید بپذیریم حکومت کردن بر بالای ۸۰ میلیون نفر با امکانات و توانایی که هست با اداره خانه، دهکده 
و روستا فرق می کند و سازوکاری لازم دارد، این سازوکار هم بخشی درونی و بخشی بیرونی است.

 

ســرویس سیاسی  -  اجرای شعار سال باید 
توسط دســتگاه های مختلف جدی گرفته شود و 
حال ســوال این است که آیا برنامه ای برای تحقق 

شعار سال وجود دارد؟
»جهش تولید با مشارکت مردم« این شعاری 
است که برای سال 1۴۰۳ توسط مقام معظم رهبری 
نامگذاری شد. اما محقق شدن این شعار راهی است 
که باید توسط تمام دستگاه ها پیموده شود. از همین 
رو نیز به سراغ دستگاه های مختلف رفتیم تا بدانیم 
برنامه هریک از آن ها برای تحقق این شعار چیست؟
تــاش می کنیــم برخــی از خدمات 

پرکاربرد را به مردم واگذار کنیم
میثم لطیفی رئیس سازمان اداری و استخدامی 
درباره برنامه های ســازمان متبــوع خود در زمینه 
اجرایی شدن شعار سال گفت: تلاشمان این است 
که خدمات پرکاربردی را که مردم می توانند انجام 
دهند به آن ها واگذار کنیم. حدود ۶ هزار خدمت از 
ســوی دولت به مردم در حال ارائه شدن است که 
بخشــی از این خدمات را می توان به مردم واگذار 
کرد و قابل ارائه شــدن از ســوی مردم را دارند. در 
حال صحبت با دستگاه های اجرایی هستیم تا این 
خدمات به مردم واگذار شوند. باید دستگاه ها به ما 
پیشنهاد دهند که کدام یک از خدمات را می توان به 

مردم واگذار کرد.
به دانش بنیان ها توجه می کنیم 

روح الله دهقانی فیــروز آبادی معاون علمی 
رئیس جمهــور گفت: شــرکت های دانش بنیان 
مهمترین جلوه اقتصاد مردمی هســتند که باید به 
آن ها توجه شــود. پارســال نیز همین روند را در 
دستور کار داشتیم و امسال نیز به این موضوع توجه 

خواهیم کرد.
دســتور مقام معظم رهبــری درباره 

خروج از بنگاه داری را عملیاتی کردیم
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی رئیس بنیاد 
شهید و امور ایثارگران و معاون رئیس جمهور  بیان 
کرد: ما یکی از دستگاه هایی هستیم که از بنگاه های 

اقتصادی خارج شدیم و دستور مقام معظم رهبری 
دربــاره خروج از بنگاهــداری را عملیاتی کردیم. 
درباره مشارکت های مردمی در حوزه ارائه خدمات 
ایثارگران و فعالیت های فرهنگی را از سال گذشته 
به گروه های مردمی با اولویت تشکل های ایثارگری 
واگــذار کــرده ایم. برای مثال تمــام فعالیت های 
فرهنگی ما توســط تشکل های ایثارگری در حال 
انجام است. امیدواریم تا پایان دولت حجم وسیعی 
از فعالیت هــای امور ایثارگران توســط گروه های 

مردمی انجام شود.
ســاخت بیــش از دو هــزار خانــه 

محیط زیست
علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت از محیط 
زیســت گفت: ما اولین دولتی هستیم که از ابتدای 
ســال تحقق شعار را در دســتور کار قرار داده ایم، 
برای مثال در موضوع جهش تولید اولین جایی که 
برای توسعه در نظر گرفته می شود مجموعه محیط 

زیست است.  
وی ادامه داد: ما حتما به عنوان پشتوانه تولید 
خواهیــم بود و در فاز دوم هم که مشــارکت مردم 
مدنظر است سازمان محیط زیست کشور به عنوان 
یک سازمان پیشرو از ابتدای دولت اقدام به ساخت 
بیش از دو هزار خانه محیط زیست کرد.  این اقدام 
مشارکت سمن ها و مردم را مدنظر دارد، امسال کیفی 
ســازی خانه ها را مد نظر داریم، در زمینه خانه های 
فناور محیط زیســت هم بــا مجموعه های محیط 

زیستی اقدام خواهیم کرد.
متناسب با هر استان این شعار را بومی 

سازی خواهیم کرد
احمد وحیدی وزیر کشور نیز گفت: مشارکت 
مردمی و جهش تولید یک شــعار و سیاست بسیار 
مهمی است وانشــالله سیاست دولت بر این است 
که این شــعار را محقق کند طبعــا ما نیز با کمک 
اســتانداران درباره زنجیــره ای ارزش راهبردی به 
دنبال این هســتیم که به تیم اقتصادی دولت کمک 
کنیم و اســتانداران ما هم حتما این را به عنوان یک 

شعار جدی دنبال خواهند کرد و ان شاالله متناسب 
با هر استان این شعار را بومی سازی خواهیم کرد تا 
هر استان الگوی منحصر به فرد خود را داشته باشد.
لایحه توسعه سواحل به مجلس داده 

شده است
سید محمد حسینی معاون پارلمانی دولت نیز 
معتقد است: در حال حاضر در مناطق آزاد بسته های 
سرمایه گذاری فراهم شده است و بررسی می شود 
که در چــه پروژه هایی بخش خصوصی می تواند 
ســرمایه گذاری کند و دولت هــم باید حمایت 
ونظارت خود را داشــته باشد و این گونه نباشد که 
ما در مقطعی که خصوصی سازی داشتیم کاملا به 
ضرر کشور شد. ظرفیت های متعدد کشوری داریم 
که الحمدالله در این دولت گام های خوبی برداشته 
شده است در موضوع معادن که ظرفیت های بسیار 
خوبی در کشورمان داریم و همین می تواند به تولید 
کمک کند و یا دریا که ما هزاران کیلومتر ســاحل 
داریم و لایحه توســعه سواحل نیز به مجلس داده 
شده اســت و امیدواریم زودتر نهایی شود و افراد 
بداننــد که می توانند در این موضوعات ســرمایه 
گــذاری کنند و دولت هم حمایــت لازم را انجام 
می دهد همین طور در موضوع سیاســت خارجی 
هم گام های خوبی برداشــته شده و اسناد متعددی 
فراوانــی داریم باید این توفقات همان طور که مقام 
معظم رهبری فرمودند به قرار داد تبدیل شــوند و 
اجرایی شوند که این می تواند آثار اقتصادی داشته 
باشــد و در تولید به ما کمک کنــد و ما صادرات 
بیشتری داشته باشیم. وی تاکید کرد: این شعار باید 
معیار ارزیابی مدیرن ما قرار بگیرد و هر مدیری که 
کمک کرده تشویق شود و اگر فردی کم کاری کرده 

است نیز باید پاسخگو باشد.
در پایان باید گفت همان طور که گفته شد این 
شعار باید مورد ارزیابی قرار بگیرد و در پایان سال 
مشخص شود که کدام دستگاه در این زمینه تلاش و 
کدام یک اقداماتی انجام داده است تا بار دیگر شاهد 

کم تحرکی در عرصه اقتصادی نباشیم.

برنامه هریک از دستگاه ها برای اجرای شعار سال چیست؟

درخواست ۲ نماینده مجلس برای تشکیل جلسه مشترک دولت و 
مجلس درباره وضعیت بازار ارز

مصطفی داننده 
فعال سیاسی

در انتخابات اخیر علیرغم حذف بعضی از نیروهایی که به نظر ما شرایط لازم و کافی 
را برای عضویت طبق قانون داشتند فضا به سمتی رفت که انگیزه حتی در تشکل های 
سیاســی یا بهتر بگوییم تشکل های سیاسی که فعا درون حاکمیت و دولت نیستند، 
خیلی کم شد و خود این کم کم زمینه و زمزمه عدم مشارکت جدی مردم را فراهم آورد. 
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